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Protokół Nr 45/18 

z obrad XLV sesji Rady Gminy Srokowo, która odbyła się                                                  

w sali galerii Gminnego Ośrodka Kultury w Srokowie  

w dniu 31 stycznia 2018r. 

 

Początek posiedzenia – godz. 13.00, zakończenie posiedzenia –  godz. 17.10 

 

Radni otrzymali zawiadomienie o sesji wraz z materiałami w wymaganym terminie. 

Obradom przewodniczył Aleksander Kamiński – Przewodniczący Rady Gminy 

Srokowo. 

Pkt 1. 

Otwarcie  XLV sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.  

Na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym      

(t.j. Dz. U. z 2017r. poz. 1875 ze zm.) otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady 

Gminy Srokowo Aleksander Kamiński, powitał przybyłych gości i radnych. 

Pana Franciszka Andruszkiewicza – Wójta Gminy Srokowo, 

Pana Marka Olszewskiego – Zastępcę Wójta Gminy Srokowo, 

Panią Małgorzatę Cwalina – Skarbnika Gminy, 

Panią Małgorzatę Chociełowską - Sekretarza Gminy, 

Pana Ryszarda Bielańskiego – Radcę Prawnego, 

Wysoką Radę i Panią Olgę Szostek,  

zaproszonych gości i kierowników jednostek organizacyjnych: 

Panią Grażynę Jolantę Niedźwiedzką – Bień – Kierownika GOPS Srokowo,  

Pana Janusza Januszewskiego – Dyrektora GOK Srokowo, 

Pana Stanisława Kachniarza – Kierownika ZGKiM Srokowo, 

panie i panów sołtysów oraz wszystkie osoby uczestniczące w sesji. 

Lista obecności radnych i zaproszonych osób stanowi załącznik Nr 1, 2 i 3 do 

protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński kontynuując posiedzenie 

sesji na podstawie listy obecności stwierdził, że aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 

13 radnych, co wobec ustawowego składu Rady Gminy wynoszącego 15 osób 

stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji. 

 

Zgodnie z § 33 ust. 3 Statutu Gminy Srokowo, Rada Gminy na wniosek 

Przewodniczącego Rady Gminy, powołała sekretarza sesji, którym jednogłośnie 13 gł. 

„za”, 0 gł. „przeciw”,  0 gł. „wstrzymujących się” została wybrana radna Małgorzata 

Dwulat, kolejna z listy radnych.  

 

Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt. 1 porządku obrad  

i przeszedł do realizacji pkt. 2.  
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Pkt 2. 

Przedstawienie porządku obrad, zgłaszanie wniosków w sprawie zmian           

w porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński poinformował, że 

porządek obrad (zał. nr 4) radni otrzymali w ustawowym terminie. Zapytał czy są  

wnioski lub uwagi do porządku obrad, który przedstawia się następująco: 

1.   Otwarcie XLV sesji Rady Gminy Srokowo. 

2.   Przedstawienie porządku obrad, zgłaszanie wniosków w sprawie jego zmiany. 

3.   Przyjęcie protokołu z XLIV sesji Rady Gminy Srokowo. 

4.   Informacja Wójta Gminy o działalności w okresie międzysesyjnym. 

5.   Interpelacje i zapytania radnych. 

6.   Ocena stanu realizacji Strategii Rozwoju Gminy Srokowo – wnioski                                

      i rekomendacje na przyszłość. 

7.   Analiza Planu Zagospodarowania Przestrzennego Gminy Srokowo. 

8.   Zapoznanie się z ustalonym przez organ wykonawczy planem dofinansowania  

      zawodowego nauczycieli oraz z ustaloną maksymalną kwotą dofinansowania  

      opłat w 2018 roku za kształcenie nauczycieli zatrudnionych w szkole  

      prowadzonej przez Gminę Srokowo. 

9.   Informacja merytoryczna dotycząca funkcjonowania świetlic wiejskich w Gminie  

      Srokowo w 2017 roku oraz dalsze ich funkcjonowanie w roku 2018. 

10. Informacja merytoryczna dotycząca przygotowania do ferii zimowych dla dzieci               

      i młodzieży (GOK, szkoła, stowarzyszenia, kluby). 

11.   Podjęcie uchwał w sprawach: 

   11.1.  Przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania  

            bezdomności zwierząt na terenie Gminy Srokowo w 2018 roku. 

   11.2.  Przyjęcia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy       

            Srokowo. 

   11.3.  Ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt                           

            w schronisku dla osób bezdomnych z Gminy Srokowo. 

   11.4.  Zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Srokowo na lata  

            2018-2023. 

   11.5.  Zmiany budżetu Gminy Srokowo na 2018 r. 

12.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

13.  Wolne wnioski, informacje, oświadczenia. 

14.  Zakończenie obrad XLV sesji Rady Gminy Srokowo. 

 

O godz. 13.03 na posiedzenie sesji przybył radny Maciej Kuriata – stan 14 radnych. 

 
Przewodniczący Rady Gminy Aleksander Kamiński zapytał czy są wnioski, uwagi lub 

propozycje zmian w przedstawionym porządku obrad? 



3 

 

Wójt Gminy Srokowo Franciszek Andruszkiewicz złożył wniosek o zdjęcie z porządku 

obrad pkt 6 czyli ocenę stanu realizacji strategii rozwoju Gminy Srokowo (część II). 

Wnioski i rekomendacje na przyszłość, oraz wprowadzenie projektu uchwały                  

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Srokowo na lata 

2018-2023. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Aleksander Kamiński poprosił o głosowanie na temat 

przyjęcia zmiany polegającej na zdjęciu z porządku obrad punktu 6 - ocenę stanu 

realizacji strategii rozwoju Gminy Srokowo (część II). Wnioski i rekomendacje na 

przyszłość z porządku obrad. 

Rada Gminy Srokowo jednogłośnie – 14 gł. „za” , 0 gł. „przeciw”,                                     

0 gł. „wstrzymujących się”  przyjęła zmianę polegającą na zdjęciu                        

z porządku obrad pkt  6 - ocenę stanu realizacji strategii rozwoju Gminy 

Srokowo (część II). Wnioski i rekomendacje na przyszłość.  

  

Przewodniczący Rady Gminy Aleksander Kamiński poprosił o głosowanie na temat 

przyjęcia zmiany polegającej na wprowadzeniu do porządku obrad punktu                       

uchwalenie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Srokowo na lata 2018 – 2023.  

Rada Gminy Srokowo jednogłośnie – 14 gł. „za” , 0 gł. „przeciw”,                                     

0 gł. „wstrzymujących się”  przyjęła zmianę polegającą na wprowadzeniu 

do porządku obrad do bloku uchwał  - Uchwalenie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Srokowo na lata 2018 – 2023.   

  

Porządek obrad po zmianach przedstawiał się następująco: 

1.   Otwarcie XLV sesji Rady Gminy Srokowo. 

2.   Przedstawienie porządku obrad, zgłaszanie wniosków w sprawie jego zmiany. 

3.   Przyjęcie protokołu z XLIV sesji Rady Gminy Srokowo. 

4.   Informacja Wójta Gminy o działalności w okresie międzysesyjnym. 

5.   Interpelacje i zapytania radnych. 

6.   Analiza Planu Zagospodarowania Przestrzennego Gminy Srokowo. 

7.   Zapoznanie się z ustalonym przez organ wykonawczy planem dofinansowania  

      zawodowego nauczycieli oraz z ustaloną maksymalną kwotą dofinansowania  

      opłat w 2018 roku za kształcenie nauczycieli zatrudnionych w szkole  

      prowadzonej przez Gminę Srokowo. 

8.   Informacja merytoryczna dotycząca funkcjonowania świetlic wiejskich w Gminie  

      Srokowo w 2017 roku oraz dalsze ich funkcjonowanie w roku 2018. 

9. Informacja merytoryczna dotycząca przygotowania do ferii zimowych dla dzieci               

    i młodzieży (GOK, szkoła, stowarzyszenia, kluby). 

10.   Podjęcie uchwał w sprawach: 

   10.1.  Przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania  

            bezdomności zwierząt na terenie Gminy Srokowo w 2018 roku. 

   10.2.  Przyjęcia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy       
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            Srokowo. 

   10.3.  Ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt                           

            w schronisku dla osób bezdomnych z Gminy Srokowo. 

   10.4.  Uchwalenie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Srokowo na lata                    

             2018- 2023. 

   10.5.  Zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Srokowo na lata  

            2018-2023. 

   10.6.  Zmiany budżetu Gminy Srokowo na 2018 r. 

11.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

12.  Wolne wnioski, informacje, oświadczenia. 

13.  Zakończenie obrad XLV sesji Rady Gminy Srokowo. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Aleksander Kamiński poprosił o przegłosowanie 

przyjęcia porządku obrad po zmianach. 

 

Rada Gminy Srokowo jednogłośnie -14 gł. „za” , 0 gł. „przeciw”, 

0 gł. „wstrzymujących się” przyjęła  porządek obrad po zmianach. 

 

 

Przewodniczący Rady Gminy Aleksander Kamiński w imieniu wszystkich radnych                      

i własnym złożył życzenia dla Wójta Gminy Srokowo Franciszka Andruszkiewicza 

z okazji imienin i urodzin oraz dla Sekretarz Gminy Małgorzaty Chociełowskiej z okazji 

imienin. Wraz z życzeniami zdrowia, szczęścia, wszelkiej pomyślności oraz dalszej 

bardzo dobrej współpracy zostały wręczone wiązanki kwiatów. Do życzeń dołączyli 

się również sołtysi oraz kierownicy jednostek organizacyjnych. 

Przewodniczący Rady Gminy Aleksander Kamiński przeszedł do kontynuacji punktu               

3 porządku obrad. 

 

Ad. pkt 3. 

Przyjęcie protokołu z XLIV sesji Rady Gminy Srokowo. 

Przewodniczący Rady Gminy Aleksander Kamiński poinformował, że protokół z XLIV 

sesji Rady Gminy Srokowo z dnia  29 grudnia 2017 r. (zał. nr 5) był do wglądu                     

w biurze Rady Gminy oraz został wyłożony na pół godziny przed sesją na sali obrad.  

Przewodniczący Rady Gminy Aleksander Kamiński stwierdził, iż zapoznał się                     

z protokołem, który wiernie odzwierciedla przebieg XLIV sesji po czym zapytał 

radnych czy mają uwagi do protokołu. Wobec braku wniosków i uwag 

Przewodniczący Rady Gminy poddał protokół pod głosowanie, podczas którego na 

sali obrad obecnych było 14 radnych.  

 



5 

 

Rada Gminy Srokowo przyjęła protokół z XLIV sesji bez uwag                                 

i większością głosów –  12 gł. „za”, 0 gł. „przeciw”  

i 2 gł. „wstrzymujących się” . 

 (radni nieobecni na posiedzeniu XLIV sesji Rady Gminy). 

 

 

Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt 3. i przeszedł do  punktu 4. porządku obrad. 

 

 

Ad. pkt 4. 

Informacja Wójta Gminy o działalności w okresie międzysesyjnym. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Aleksander Kamiński poprosił Wójta Gminy Srokowo                  

o przedstawienie informacji  z jego działalności w okresie międzysesyjnym (zał. nr 6). 

Wójt Gminy Srokowo Franciszek Andruszkiewicz powiedział, że w okresie 

międzysesyjnym czyli od dnia 29 grudnia 2017 r do 30 stycznia 2018r. wydał 10 

zarządzeń: 

1.Zarządzenie nr 72/17 z dnia 29 grudnia 2017r. w sprawie realizacji pozamilitarnych 

przygotowań obronnych w Gminie Srokowo w 2018 roku. 

2. Zarządzenie nr 73/17 z dnia 29 grudnia 2017r. w sprawie realizacji zadań                        

z zakresu bezpieczeństwa i zarządzania kryzysowego oraz obrony cywilnej w Gminie 

Srokowo w 2018 roku. 

3. Zarządzenie nr 74/17 z dnia 29 grudnia 2017r. w sprawie ustalenia dokumentacji 

przyjętej polityki rachunkowości dla jednostki budżetowej. 

4. Zarządzenie nr 75/17 z dnia 30 grudnia 2017r. w sprawie zmiany budżetu Gminy 

Srokowo na 2017 r. 

5. Zarządzenie nr 76/17 z dnia 30 grudnia 2017r. w sprawie zmiany zarządzenia nr 

64/17 z dnia 7 grudnia 2017 r. w sprawie zmiany budżetu Gminy Srokowo na 2017 r. 

6. Zarządzenie nr 1/18 z dnia 2 stycznia 2018r. w sprawie wprowadzenia Regulaminu 

wynagradzania pracowników zatrudnionych w Urzędzie Gminy Srokowo. 

7. Zarządzenie nr 2/18 z dnia 5 stycznia 2018r. w sprawie ustalenia planu 

dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli, oraz określenia 

maksymalnej kwoty dofinansowania opłat za kształcenie oraz specjalności i formy 

kształcenia, na które dofinansowanie będzie przyznawane w 2018 r. 

8. Zarządzenie nr 3/18 z dnia 5 stycznia 2018r. w sprawie przyjęcia Planu 

finansowego Gminy Srokowo i Urzędu Gminy w Srokowie na rok 2018. 
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9. Zarządzenie nr 4/18 z dnia 22 stycznia 2018r. w sprawie zmiany budżetu Gminy 

Srokowo na 2018 r. 

10. Zarządzenie nr 5/18 z dnia 23 stycznia 2018r. w sprawie ustalenia dodatkowych 

dni wolnych od pracy dla pracowników Urzędu Gminy Srokowo w zamian za dni 

świąteczne przypadające w wolne soboty w 2018 roku. 

Przewodniczący Rady Gminy Aleksander Kamiński  poprosił o przedstawienie 

prowadzonych dodatkowych działań w okresie między sesyjnym. 

Zastępca Wójta Gminy Marek Olszewski powiedział, że w ciągu ostatniego miesiąca 

podejmowane były następujące działania: 

- Przygotowano sprawozdanie i rozliczenie środków dotacyjnych związanych z opieką 

nad cmentarzami wojennymi. 

- Własnymi środkami przygotowano wstępną dokumentację techniczną na wykonanie 

remontu odcinka 375 metrów drogi w Sińcu (czyli od drogi nr 650 do skrzyżowania 

w kierunku Pałacu). Wykonano kosztorys inwestorski, który razem z wnioskiem 

w dniu dzisiejszym został złożony w Urzędzie Marszałkowskim wraz z wnioskiem                       

o dofinansowanie w ramach ochrony gruntów rolnych. Wystąpiono o dotację                    

w wysokości 100 tys. zł, a kosztorys inwestorski opiewał na kwotę ponad 213 tys. zł. 

- Odbyły się spotkania w PUP w Kętrzynie w celu ustalenia organizacji robót 

publicznych i prac interwencyjnych na rok bieżący. 

- Uczestniczono wspólnie z Panem Przewodniczącym Rady Gminy w imprezie 

sportowej „Kręcenie w terenie” zorganizowanej w Jegławkach pod patronatem m.in. 

Wójta Gminy Srokowo. Był to terenowy wyścig rowerowy, w którym uczestniczyło 

ponad 20 uczestników. Zastępca Wójta podziękował mieszkańcom Sołectwa 

Jegławki, a w szczególności Panu Sołtysowi Kazimierzowi Rutkowskiemu za bardzo 

duże zaangażowanie w organizację tego przedsięwzięcia. 

-  Rozpoczęto realizację programu „E-usługi” poprzez uruchomienie procedury 

związanej z wyborem inżyniera kontraktu. W dniu jutrzejszym nastąpi rozstrzygnięcie 

postępowania w formie zapytania o cenę. Wcześniej uczestniczono w spotkaniach 

poświęconych realizacji tego projektu w Olsztynie. Do końca bieżącego roku 

powinniśmy uporządkować wszystkie sprawy związane z zobowiązaniami 

ustawowymi dotyczącymi informatyzacji urzędu, w szczególności w części dotyczącej 

informacji o terenie i digitalizacji wszystkich danych, które powinny być udostępniane 

mieszkańcom za pośrednictwem Internetu.   

- Gmina uczestniczyła w przedsięwzięciu związanym z pomocą dla rodzeństwa, które 

ma szansę zamieszkać w domu w Sińcu. Dzięki zaangażowaniu Pana Wójta i Pani 

Skarbnik udało się wykonać w tym domu pewne prace, a ze zbiórki publicznej 

wykonano w całości remont dachu.  

- Na bieżąco wydawano zaświadczenia dotyczące studium oraz planu 

zagospodarowania przestrzennego wraz z zaświadczeniami dla osób 

zainteresowanych.  
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Przewodniczący Rady Gminy Aleksander Kamiński  zapytał czy są pytania do złożonej 

informacji? 

Radna Agnieszka Gajowniczek zapytała czy wszystko poszło z planem jeśli chodzi                  

o wdrożenie programu „E-usługi”, a zwłaszcza o wysokość kwoty wydatków 

kwalifikowalnych? Radna zapytała jaki będzie wkład naszych środków przy kwocie 

całkowitej 930 tys. zł? 

Zastępca Wójta Gminy Marek Olszewski odpowiedział, że z dotacji otrzymamy ponad              

700 tys. zł środków w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego, a wysokość 

środków niekwalifikowalnych wynosić będzie 63 tys. zł. Cała kwota nam się 

zwiększyła ponieważ podczas oceny projektu zakwestionowano nam ponad 40 tys. zł, 

a dotyczyło to zakupu jednej pozycji. Umowa na realizację projektu jest już 

podpisana i będziemy przystępowali do jego realizacji. Zastępca Wójta podkreślił, że 

wszyscy pracownicy urzędu będą zaangażowani we wprowadzanie w życie całego 

przedsięwzięcia.  

Radna Agnieszka Gajowniczek zapytała czy ten system będzie obejmował 

powiadomienia sms-owe tak jak jest to już przyjęte w niektórych samorządach?  

Zastępca Wójta Gminy Marek Olszewski odpowiedział, że na tym etapie nie 

przewidywano takiego modułu, ale mieszkańcy będą mieli możliwość śledzenia 

wszystkich swoich spraw za pośrednictwem Internetu. Uzupełnienie o powiadamianie 

sms-owe jest niewielkim wydatkiem (ok. 15 tys. zł) i jeśli zajdzie taka potrzeba to 

zastanowimy się nad tym. 

Radna Agnieszka Gajowniczek powiedziała, że takie powiadamianie bardzo dobrze się 

sprawdza, a dzięki temu kontakt z mieszkańcami jest szybszy i prostszy niż forma 

tradycyjna. Radna zapytała o inwestycję w Sińcu, a dokładnie w ramach jakiego 

działania jest ona ujęta w WPF i gdzie to działanie jest uwidocznione jako wydatek 

inwestycyjny?    

Zastępca Wójta Gminy Marek Olszewski odpowiedział, że jeśli chodzi o drogę Siniec – 

Kąty to przewidywano tylko wykonanie dokumentacji technicznej oraz aplikowanie do 

innych źródeł. Sołectwo postanowiło przeznaczyć kwotę 20 tys. zł na wsparcie 

opracowania dokumentacji technicznej na dwie drogi czyli Kąty – Siniec oraz Siniec 

Cegielnia. Ze względu na to, że po przeprowadzeniu wizji w terenie stwierdzono iż 

nie ma sensu wydawać ok. 15 tys. zł na opracowanie dokumentacji technicznej od 

drogi nr 650 do skrzyżowania, więc sam podjął się tego i wykonał kosztorys 

inwestorski. Po rozmowie z Panem Wójtem, gdy pojawiła się możliwość pozyskania 

środków finansowych z ochrony gruntów rolnych, podjęto decyzję o samodzielnym 

przygotowaniu wniosku wraz z dokumentacją na uzyskanie dofinansowania                        

w wysokości ok. 100 tys. zł na ten odcinek drogi, który już wcześniej planowano 

wykonać. Oceniamy, że jeśli uda się wypracować kompletną dokumentację z bardzo 

dokładnymi badaniami geotechnicznymi na gruntach nienośnych, to jednak w tym 
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roku może nam się nie udać fizycznie zrealizować wykonanie odcinka drogi Siniec – 

Kąty.   

Wójt Gminy Srokowo Franciszek Andruszkiewicz dodał, że remont omawianego 

odcinka drogi musi być wykonany, ponieważ jest w bardzo złym stanie i cały czas 

kładzione są spore nakłady finansowe na jego poprawę, która jest krótkotrwała. 

Dlatego też podjęto taką decyzję. Wójt dodał, że jeśli chodzi o remont domu w Sińcu 

to gmina zajęła się odwodnieniem, a dużo prac wykonano dzięki starostwu                       

i Srokowskiemu Stowarzyszeniu „Sukces Każdego Dziecka” zaangażowanych w tę 

inicjatywę.      

Radna Agnieszka Gajowniczek dodała, że w tę sprawę jest również zaangażowane 

stowarzyszenie „Blusztyn” oraz wsparcie ludzi dobrej woli. 

Przewodniczący Rady Gminy Aleksander Kamiński  podkreślił, że konto na zbiórkę 

środków dla rodziny z Sińca jest cały czas otwarte i jeśli ktoś ma ochotę wesprzeć tę 

rodzinę to jeszcze może dokonać wpłaty. W związku z brakiem dalszych pytań                     

i  dyskusji Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt 4 i przystąpił do realizacji pkt 5 

porządku obrad. 

Ad. pkt 5. 

Interpelacje i zapytania radnych. 

Przewodniczący Rady Gminy Aleksander Kamiński poprosił radnych o składanie 

interpelacji i zapytań, a w związku z ich brakiem zamknął pkt 5, a następnie przed 

przejściem do realizacji pkt 6 porządku obrad o godzinie 13.31 ogłosił przerwę, która 

trwała do godziny 13.50.      

Ad. pkt 6. 

Analiza Planu Zagospodarowania Przestrzennego Gminy Srokowo. 

Przewodniczący Rady Gminy Aleksander Kamiński poprosił Zastępcę Wójta Gminy 

Marka Olszewskiego o wprowadzenie do tematu.  

O godz. 13.52 na sesję przybyła radna Katarzyna Żejmo – stan 15 radnych. 

Zastępca Wójta Gminy Marek Olszewski przypomniał, że w kwietniu 2016 r. Rada 

Gminy podjęła uchwałę o przyjęciu zmiany Studium Uwarunkowań Planu 

Zagospodarowania Przestrzennego Gminy Srokowo, które sankcjonowało dotychczas 

funkcjonujące plany zagospodarowania przestrzennego. Zastępca Wójta przedstawił 

mapę odzwierciedlającą wprowadzone zmiany. Wcześniej opracowano miejscowe 

plany zagospodarowania przestrzennego dla następujących miejscowości: Jegławki 

uchwalony w 2004 r.; Solanka z 2004 r.; Silec, który posiada dwa elementy czyli 

miejscowość Silec oraz Młynowo; Leśniewo z 2004 r. i zmieniony w 2007 r. przy czym 

obejmuje trzy obszary miejscowość Leśniewo i dwa obszary nad Jeziorem Rydzówka, 

Srokowo z 2004 r. i zmieniony w 2007 r. przy czym obejmuje całą miejscowość.                    
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W chwili obecnej zgodnie z uchwałą Rady Gminy prowadzone są prace nad 

opracowaniem miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w obrębie 

geodezyjnym Sówka.  

Zastępca Wójta powiedział, że po przeprowadzeniu analizy poszczególnych 

miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego nasuwają się wnioski, które 

powinny mieć odzwierciedlenie w przyszłości podczas ich ponownego 

opracowywania. 

Do wypracowanych wniosków należy: 

Tak kształtować obszary w miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego, 

aby granice opracowań przebiegały po granicach działek.  

W niektórych miejscach mamy do czynienia z takimi sytuacjami, że miejscowe plany 

zagospodarowania przestrzennego przebiegają np. w połowie lub w 1/3 części danej 

działki co stwarza problemy przy wydawaniu zaświadczeń o przeznaczeniu w tym 

planie w momencie gdy właściciel chce zbyć daną nieruchomość, albo chce ją np. 

zabudować lub zagospodarować w inny sposób. Taka sytuacja w szczególności ma 

miejsce w Leśniewie, częściowo w Solance, między Młynowem, a Silcem – oznacza 

to, iż docelowo w tych miejscach powinny się pojawić nowe miejscowe plany 

zagospodarowania przestrzennego, aby w sposób jednoznaczny określić warunki 

zabudowy na tych obszarach.  

Jako gmina powinniśmy szczegółowo przeprowadzić taką analizę w bieżącym roku, 

ale na chwilę obecną nie sugeruje się przystępienia do opracowania miejscowych 

planów bądź zmian do nich z tego względu, że na chwilę obecną są prowadzone 

rozmowy dotyczące gruntownych zmian w ustawie o zagospodarowaniu i planowaniu 

przestrzennym. Przyszłe zmiany będą ułatwiały prace planistyczne oraz w sposób 

jednoznaczny będą określone szczegółowe warunki dotyczące opisów w tych 

planach, aby nie budziło to żadnych wątpliwości. Zastępca Wójta wskazał obszary 

gminy, które są objęte różnymi funkcjami ochrony przyrody co limituje kwestię 

dotyczącą przygotowywania, opracowywania i zmiany przeznaczenia w stosunku do 

obecnego stanu terenów, które nie są na dzień dzisiejszy „terenami 

zurbanizowanymi”. 

Aktualnie jesteśmy w trakcie procedur związanych z przygotowaniem miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego dla obrębu miejscowości Sówka. 

Prowadzone są badania i przygotowywane raporty, które są niezbędne do dalszego 

procedowania nad planem w części dotyczącej oddziaływania na środowisko. 

Zastępca Wójta dodał, że Rada Gminy wywiązała się ze swojego ustawowego 

obowiązku, gdyż raz podczas trwania kadencji niezbędne jest przeprowadzenie 

analizy studium przez Wójta i podjęcia stosownej uchwały dotyczącej zmiany studium 

uwarunkowań lub akceptacji dotychczasowego stanu. Rada Gminy podjęła decyzję 

w 2016 roku dokonując zmiany studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego gminy.  

Przewodniczący Rady Gminy Aleksander Kamiński otworzył dyskusję. 
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Radny Krzysztof Mościcki powiedział, że omówione zagadnienia były również 

przedmiotem dyskusji podczas ostatniego posiedzenia Komisji Finansów i Rozwoju 

Gospodarczego. Kompleksowa ocena zarówno strategii, studium uwarunkowań oraz 

planów zagospodarowania przestrzennego dla poszczególnych miejscowości będzie 

wykonana i przedstawiona dla radnych wraz z rekomendacjami. Dotychczasowy stan 

nie ogranicza możliwości rozwojowych w miejscowościach, w których szanse na 

rozwój istnieją przy już sporządzonych planach. Pewnego rodzaju niedogodności 

związane z przebiegiem granic studium, które powinny być zgodne z granicami 

działek są możliwe do ich skorygowania i poprawienia (np. poprzez podzielenie 

działki – co trwa zdecydowanie krócej niż cała procedura związana ze zmianą 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego lub zmiany studium 

uwarunkowań). Radny uważa, że na tą chwilę nie ma żadnych zagrożeń dla rozwoju 

gminy i poszczególnych miejscowości, które mogłyby wynikać z braku dokumentów 

planistycznych.  

Zastępca Wójta Gminy Marek Olszewski dodał, że na etapie analizy, którą radni mieli 

wykonaną przy zmianie studium, określane były rezerwy terenowe pod realizację 

poszczególnych zadań. Zgodnie z ustawą rezerwy terenowe nie powinny przekraczać 

30% w szczególności w odniesieniu do budownictwa mieszkaniowego, a nasza gmina 

dokładnie się w te rezerwy wpisuje. 

Radna Agnieszka Gajowniczek zapytała czy w związku z tym zmiany miejscowych 

planów zagospodarowania przestrzennego będą się ograniczały jedynie do zmian 

kosmetycznych? Czy nie potrzebujemy dużych zmian, które niosą za sobą bardzo 

duże wydatki? Czy były zrobione jakieś szacunki ewentualnych wydatków na ten cel 

np. w przyszłym roku?  

Zastępca Wójta Gminy Marek Olszewski odpowiedział, że szacunkowe wykonanie 

zmian miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla naszych 

miejscowości opiewa na kwotę ok. 50 tys. zł z wykonaniem analizy i przygotowaniem 

niezbędnych zmian, które należałoby powprowadzać w planach poszczególnych 

miejscowości. Zastępca Wójta uważa, że należałoby się wstrzymać pod względem 

wprowadzania zmian w miejscowych planach zagospodarowania przestrzennego ze 

względu na bardzo duże zmiany ustawowe, o których już wcześniej wspominał. 

Uważa, że powinniśmy przystąpić do zmian w miejscowym planie zagospodarowania 

przestrzennego dla miejscowości Srokowo w części dotyczącej obwodnicy. Chodzi                  

o to, że dokonano zamiany kategorii dróg pomiędzy powiatem i Zarządem 

Województwa zmieniając drogę powiatową na drogę wojewódzką od Starej Różanki 

do Srokowa, a droga wojewódzka od Srokowa w kierunku Barcian stała się drogą 

powiatową. Należy się więc zastanowić nad rozwiązaniem dotyczącym obwodnicy, 

która blokuje część naszych terenów przeznaczonych pod działalność inwestycyjną. 

Jak np. okolice przy stacji redukcyjnej gazu, które mogłyby być przeznaczone na 

działalność przemysłową lub jakąkolwiek inną, a w tej chwili ten teren jest 

zablokowany.  
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Radna Agnieszka Gajowniczek zapytała ile wniosków wpłynęło do gminy? 

Zastępca Wójta Gminy Marek Olszewski odpowiedział, że na tą chwilę nie wpłynął 

żaden wniosek.  

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński w  związku z brakiem 

dalszej dyskusji poprosił o przegłosowanie przyjęcia informacji dotyczącej analizy 

Planu Zagospodarowania Przestrzennego Gminy Srokowo. 

 

Rada Gminy Srokowo w obecności 15 radnych jednogłośnie –   15 gł. „za”,  

0 gł. „przeciw”,   0 gł. „wstrzymujących się”  przyjęła informację dotyczącą 

analizy Planu Zagospodarowania Przestrzennego Gminy Srokowo.  

 

Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt 6, a następnie przystąpił do realizacji  
pkt 7 porządku obrad. 

 

Ad. pkt 7.    

Zapoznanie się z ustalonym przez organ wykonawczy planem 

dofinansowania zawodowego nauczycieli oraz z ustaloną maksymalną 

kwotą dofinansowania opłat w 2018 roku za kształcenie nauczycieli 

zatrudnionych w szkole prowadzonej przez Gminę Srokowo. 

Przewodniczący Rady Gminy Aleksander Kamiński poprosił panią Sekretarz Gminy 

Małgorzatę Chociełowską o przedstawienie informacji do omawianego tematu 

(załącznik nr 7 do protokołu).  

Sekretarz Gminy Małgorzata Chociełowska powiedziała, że biorąc pod uwagę wniosek 

Dyrektora Szkoły Podstawowej w Srokowie w zakresie potrzeb doskonalenia 

zawodowego nauczycieli Wójt Gminy Srokowo w dniu 5 stycznia wydał zarządzenie 

w sprawie ustalenia planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego 

nauczycieli oraz określił maksymalne kwoty dofinansowania opłat za kształcenie oraz 

specjalności i formy kształcenia, na które dofinansowanie będzie przyznawane 

w 2018 roku. Załącznik do zarządzenia przedstawia formy doskonalenia oraz 

przewidywane maksymalne kwoty dofinansowania opłat. Są to studia podyplomowe, 

szkolenia indywidualne, szkolenia całej Rady Pedagogicznej oraz warsztaty dla Rady 

Pedagogicznej.   

Przewodniczący Rady Gminy Aleksander Kamiński powiedział, że koszty, które 

możemy przeznaczyć na dokształcanie, a jest to 1% od wynagrodzenia czyli 

19833,83 zł, a nasza kwota przeznaczona na ten cel opiewa na 18 850,00 zł. Na 

studia o specjalności oligofrenopedagogiki zgłoszono czterech nauczycieli po czym 

zapytał czego dotyczy ten kierunek studiów?  
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Sekretarz Gminy Małgorzata Chociełowska odpowiedziała, że oligofrenopedagogika 

jest to rodzaj pedagogiki specjalnej i dotyczy pracy z dziećmi z upośledzeniem 

umysłowym.  

Przewodniczący Rady Gminy Aleksander Kamiński otworzył dyskusję. 

Radna Ewa Dudek powiedziała, że zatrudniono dwie osoby po pedagogice specjalnej, 

a z tego co wiadomo coraz więcej dzieci posiadających niepełnosprawność odchodzi 

do SOSW w Kętrzynie, a za nimi idą też duże pieniądze z subwencji oświatowej. 

Radna uważa, iż nie jest dobrze uzasadnione to, że czterech nauczycieli robi akurat 

taki kierunek, zwłaszcza że mamy już dwóch specjalistów w tej dziedzinie. Proponuje, 

aby nauczyciele przygotowywali się do takich kierunków gdzie za rok lub za dwa 

pojawią się wakaty ze względu na przejście na emeryturę innych pedagogów. Radna 

obawia się, że abyśmy w takim przypadku nie byli zaskoczeni sytuacją gdy nie 

będziemy mieli nauczyciela danego przedmiotu. Każdy ma prawo się kształcić, ale 

takie decyzje powinny być analizowane przez Dyrektora Szkoły czy jest to potrzebne 

w takiej skali ponieważ będzie to czterech kolejnych nauczycieli, a dzieci                           

z niepełnosprawnością mamy coraz mniej. Inna sytuacja miałaby miejsce gdybyśmy 

przygotowywali szkołę do „szkoły integracyjnej”, ale na razie nie zanosi się na taki 

scenariusz.  

Sekretarz Gminy Małgorzata Chociełowska dodała, że roczny plan dokształcania 

nauczycieli powinien wynikać z wieloletniego programu oraz ze strategii szkoły. 

Powinno się brać pod uwagę potrzeby oraz wiek nauczycieli przechodzących                     

w najbliższych latach na emeryturę. Jeśli chodzi o studia podyplomowe to gmina nie 

finansuje całości studiów, ale dofinansowuje II semestr. Czterech nauczycieli                      

w zeszłym roku na własny koszt podjęło studia, a my dofinansowujemy im tylko 

drugą część kosztów. 

Radna Agnieszka Gajowniczek zapytała Pana Wójta czy podjęcie studiów przez 

czterech nauczycieli na kierunku oligofrenopedagogiki wynika z wieloletniego 

programu pracy szkoły?  

Sekretarz Gminy Małgorzata Chociełowska odpowiedziała, że Pani Dyrektor 

dostarczała taki plan. 

Radna Agnieszka Gajowniczek zapytała jakich nauczycieli będzie nam w przyszłości 

brakowało? Z czego wynika brak studiów podyplomowych na kierunku np. 

matematyki, języka polskiego lub obcego? 

Sekretarz Gminy Małgorzata Chociełowska powiedziała, że w tym celu spotkano się 

kilkakrotnie z dyrektorami, aby porozmawiać na ten temat oraz w celu przekazania 

wieloletniego planu pracy szkoły, w którym takie sprawy zostały opisane 

powierzchownie bez wskazania konkretnego kierunku studiów podyplomowych np. 

oligofrenopedagogiki, a pozostałe rzeczy to są szkolenia, a nie dofinansowanie do 
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studiów czy też zdobywanie uprawnień lub kwalifikacji do nauczania konkretnego 

przedmiotu. Na dzień dzisiejszy dyrektorzy stwierdzili, że nie ma takiej potrzeby, aby 

dokształcać nauczycieli ponieważ są w stanie zapewnić uczniom naukę wszystkich 

przedmiotów za pomocą posiadanej kadry pedagogicznej.   

Radna Agnieszka Gajowniczek powiedziała, że taka odpowiedź ją nie satysfakcjonuje 

ponieważ chciałaby uzyskać konkretną odpowiedź na pytanie: czy my mamy 

obowiązek wydatkowania pieniędzy na dokształcanie? 

Wójta Gminy Srokowo Franciszek Andruszkiewicz odpowiedział, że nie. 

Radna Agnieszka Gajowniczek zapytała po co nam w takim razie czterech nauczycieli, 

którzy szkolą się akurat w takim, a nie innym kierunku i do tego takim samym? Po co 

wydawać na ten cel 5 200,00 zł?  

Wójta Gminy Srokowo Franciszek Andruszkiewicz odpowiedział, że dofinansowanie 

do wszelkiego rodzaju szkoleń odbywa się po złożeniu takiego zapotrzebowania przez 

dyrektorów. 

Radna Agnieszka Gajowniczek zapytała czy my naprawdę potrzebujemy w szkole 

sześciu specjalistów w dziedzinie oligofrenopedagogiki? 

Sekretarz Gminy Małgorzata Chociełowska dodała, że w szkole przybywa dzieci                   

z orzeczonym zespołem Aspergera i z autyzmem oraz z orzeczeniami z poradni 

psychologiczno-pedagogicznej. Przyznała, że podczas rozmów pojawiły się 

wątpliwości co do uprawnień nauczycieli kończących studia podyplomowe                          

z kierunkiem oligofrenopedagogiki do pracy jako nauczyciele wspomagający, do 

prowadzenia dodatkowych zajęć pozalekcyjnych. Z Kuratorium Oświaty otrzymano 

odpowiedź wymijającą z podkreśleniem, że o wszystkim decyduje Dyrektor Szkoły, 

który zatrudnia i dobiera sobie kadrę nauczycielską posiadającego odpowiedni 

kierunek studiów specjalnych jaki jest potrzebny zgodnie z orzeczeniem o potrzebie 

kształcenia specjalnego. Sekretarz powiedziała, że dzieci z upośledzeniem 

umysłowym nie mamy, a wykształcenie po oligofrenopedagogice upoważnia do pracy 

z takimi właśnie dziećmi. Jeśli już to uczniowie posiadają lekki stopień takiej 

niepełnosprawności. Sekretarz uważa, że nauczyciele podejmują takie studia ze 

względu na to, iż odbywa się to w Kętrzynie i są łatwo dostępne dla osób chętnych.  

Radna Agnieszka Gajowniczek powiedziała, że wszystko rozumie, ale nie wie 

dlaczego gmina ma za to płacić – czy dlatego, że studia można zrobić blisko i tanio? 

Radna Ewa Dudek powiedziała, że jeśli mamy za to płacić to dobrze byłoby zachęcić 

do studiowania na kierunku np. matematyki po to, aby dwóm nauczycielom nie płacić 

nadgodzin, a mieć w swoich kadrach trzeciego matematyka. Niezrozumiałym jest 

szkolenie nauczycieli w kierunku takiej specjalności, dla której nie posiadamy dzieci. 

Nasze koszty są duże ponieważ wraz z odejściem dziecka do innej szkoły idą za nim 
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również środki z subwencji oświatowej, ale to nie wszystko, ponieważ musimy to 

dziecko dowozić do obcej placówki i przywozić do domu. Na dodatek wydajemy 

środki na dokształcanie nauczycieli, którzy nie będą mieli kim się zająć. 

Radny Piotr Dziadoń powiedział, że jeśli dofinansowujemy dokształcanie dla 

nauczycieli to zwróćmy uwagę, aby podpisując umowę nie znalazł się w niej zapis 

dotyczący np. dwumiesięcznego urlopu na dokształcanie. 

Sekretarz Gminy Małgorzata Chociełowska odpowiedziała, że na studiach 

podyplomowych nie ma możliwości otrzymania urlopu szkoleniowego.  

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński w  związku z brakiem 

dalszej dyskusji zamknął pkt 7 porządku obrad, a następnie przystąpił do realizacji 

pkt 8.   

 

Ad. pkt 8.    

Informacja merytoryczna dotycząca funkcjonowania świetlic wiejskich                 

w Gminie Srokowo w 2017 roku oraz dalsze ich funkcjonowanie w roku 

2018. 

Przewodniczący Rady Gminy Aleksander Kamiński poprosił panią Sekretarz Gminy 

Małgorzatę Chociełowską o przedstawienie informacji merytorycznej dotyczącej 

funkcjonowania świetlic wiejskich w Gminie Srokowo w 2017 roku oraz ich dalszego 

funkcjonowania w roku bieżącym (załącznik nr 8 do protokołu).  

Sekretarz Gminy Małgorzata Chociełowska powiedziała, że na terenie Gminy Srokowo 

posiadamy 12 świetlic wiejskich, z czego czynnie działają tylko świetlice: w Solance, 

Sińcu, w Jegławkach i w Kosakowie. W roku 2017 zawarto 7 umów zlecenie ze 

świetlicowymi za najniższą stawkę godzinową w miejscowościach: Solanka, Wilczyny, 

Jegławki, Bajory Małe, Leśniewo, Siniec i Kosakowo. Radni otrzymali w materiałach 

informacje odnośnie poniesionych kosztów na wyposażenie świetlic i utrzymanie ich 

terenu oraz pozostałe koszty czyli: za energię elektryczną, gaz, wodę, ubezpieczenia   

i inne. W grudniu 2017 roku zakończyła się trwałość projektu „wioska internetowa”  

w czterech świetlicach, podczas którego mieliśmy przekazanych 14 komputerów,                  

a teraz mamy je już na naszym stanie.   

Przewodniczący Rady Gminy Aleksander Kamiński zapytał sołtysów czy jest potrzeba 

dalszego prowadzenia świetlic w ich sołectwach po czym otworzył dyskusję. 

Sołtys Sołectwa Bajory Teresa Krasucka powiedziała, że świetlica w sołectwie jest 

potrzebna. Pomimo tego, że dzieci w sołectwie nie ma za dużo i pod tym względem 

nic się nie dzieje, ale pomimo to jest miejscem spotkań osób starszych, jak również 

miejscem, w którym odbywają się zebrania sołeckie. Osoba, która zajmuje się 
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świetlicą jest potrzebna ponieważ jeśli zachodzi taka potrzeba to zawsze rozpali                

w piecu i dba o czystość pomieszczenia. 

Radny Krzysztof Mościcki powiedział, że tematem sesji jest informacja merytoryczna 

dotycząca funkcjonowania świetlic wiejskich w Gminie Srokowo w 2017 roku oraz 

dalsze ich funkcjonowanie w roku 2018, a materiał, który otrzymali radni dotyczy 

typowej informacji organizacyjnej dotyczącej np. ilość osób zatrudnionych                         

w świetlicach oraz finansowej w kwestii nakładów ponoszonych na ich 

funkcjonowanie . Radny ma zastrzeżenia co do rzetelności informacji finansowych 

ponieważ jeśli za wodę w świetlicy w Jegławkach płacimy 37,89 zł, a za ścieki 356 zł 

to jest niemożliwe, aby ponosić takie opłaty. Podobna sytuacja ma się do pozostałych 

kosztów ponieważ jeśli zostają one zmieszane i raz znajdujemy je pod pozycją 

„materiały biurowe” a raz „materiały papiernicze” lub „artykuły gospodarstwa 

domowego” , „artykuły plastyczne” itd. to nie sposób jest określić co się w nich ujęło. 

Radny uważa, że przedłożona informacja powinna zawierać więcej planowych działań 

w świetlicach i powinna je pokazywać z wyszczególnieniem na rodzaj i ilość osób                 

w nich uczestniczących. I tak powinna wyglądać informacja merytoryczna. Ogólnie 

wiemy, że na świetlice zaksięgowano 100 720,00 zł co jest dużą kwotą, ale nie 

wiemy dokładnie co za te środki zakupiono. Kolejną rzeczą jest zużycie gazu na 

świetlicy w Jegławkach gdzie licznik jest podpięty do świetlicy, która zajmuje obszar 

ok. 10% całego ogrzewanego budynku. Dobrze byłoby wiedzieć co faktycznie zostało 

zakupione za ponad 100 tys. zł do świetlic w roku 2017. 

Skarbnik Gminy Małgorzata Cwalina powiedziała, że funkcjonowanie działalności 

kulturalnej (w tym bibliotek i świetlic) powinno być prowadzone w formie instytucji 

kultury. W naszej gminie biblioteka i GOK są prowadzone w formie instytucji kultury, 

a świetlice pozostały przy Urzędzie Gminy. RIO ostatnio miała uwagę dlaczego 

świetlice są prowadzone bezpośrednio z budżetu, a nie są podciągnięte pod 

instytucję kultury. Finansowanie świetlic z funduszy sołeckich nie stoi na 

przeszkodzie, aby działalność merytoryczna była przerzucona do instytucji kultury. 

Dlatego należy rozważyć, aby funkcjonujące i dobrze działające świetlice włączyć                 

w instytucje kultury, a pozostałe  pomieszczenia gminne służyłyby jako miejsce 

zebrań wiejskich.   

Radny Krzysztof Mościcki zapytał co stoi na przeszkodzie, że nie robimy takiego 

posunięcia? 

Skarbnik Gminy Małgorzata Cwalina odpowiedziała, że nic poza zmianą statutu 

instytucji kultury poprzez wprowadzenie do niego świetlic. 

Sekretarz Gminy Małgorzata Chociełowska powiedziała, że w 2015 roku był 

przygotowany projekt uchwały w sprawie zmiany statutu GOK z ujętymi zadaniami 

dotyczącymi prowadzenia świetlic wiejskich, ale nie podjęto decyzji o jej 

wprowadzenie pod obrady komisji, a później na sesję Rady Gminy. 
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Radna Regina Wieczorek powiedziała, że wprowadzenie pracownika  do bardzo 

dobrze funkcjonującej świetlicy nie zawsze może zakończyć się powodzeniem. Jeśli 

świetlica żyje własnym życiem to nie należy ingerować w rytm, który narzucili sobie 

mieszkańcy danego sołectwa. Radna uważa, że lepiej byłoby spróbować zachęcić 

mieszkańców innych sołectw do czynnego uczestnictwa w różnych zajęciach 

organizowanych w świetlicach. 

Radna Agnieszka Gajowniczek powiedziała, że nie jest do końca przekonana, aby 

dobrym pomysłem było zajmowanie się świetlicami, w których kompletnie nic się nie 

dzieje. Świetlica wiejska jest miejscem, w którym w sposób naturalny mieszkańcy się 

zbierają lub organizują wszelkiego rodzaju rozrywki, a na siłę nic się nie osiągnie. 

Radna zasugerowała, aby podczas ewentualnych prac związanych z przyłączeniem 

świetlic do GOK-u zastanowić się nad odpowiednim zapisem, który pozwoliłby 

prowadzić w świetlicach działania w sposób elastyczny np. na wypadek dużego 

spadku ilości dzieci w sołectwie.  

Radny Piotr Dziadoń powiedział, że jest nastawiony bardzo sceptycznie do kwestii 

przekazywania świetlic do instytucji kultury. Radny zapytał gdzie wpływają pieniądze 

za wynajem świetlicy? 

Skarbnik Gminy Małgorzata Cwalina odpowiedziała, że do Urzędu Gminy. 

Radny Piotr Dziadoń zapytał czy w takim razie jeśli świetlice będą podlegały pod 

instytucję kultury to czy podczas jej wynajmowania wnioskodawca będzie miał 

możliwość spożywania w nich alkohol?  

Skarbnik Gminy Małgorzata Cwalina odpowiedziała, że świetlica jest obiektem 

użyteczności publicznej i na ten moment gdy ktoś chce w niej spożywać alkohol to 

musi być wyłączony „z bycia lokalem użyteczności publicznej” i dlatego zawierane są 

umowy wynajęcia świetlicy z wnioskodawcą, co jest zgodne z regulaminem zawartym 

w zarządzeniu Wójta. 

Sołtys Sołectwa Leśniewo Henryk Flis uważa, że świetlicowa w okresie zimowym 

powinna palić w piecu każdego dnia, a nie tylko wtedy gdy otwiera świetlicę 

ponieważ znajduje się w niej sprzęt elektroniczny, który może ulec zniszczeniu. Jeśli 

nie będzie osoby chętnej do sprawowania opieki nad świetlicą to klucze powinien 

mieć sołtys, od którego mieszkańcy będą brali klucze jeśli zajdzie taka potrzeba. 

Radna Ewa Dudek powiedziała, że temat ten był szczegółowo omawiany na 

posiedzeniu komisji podczas, którego zaproponowano aby ze świetlic 

niefunkcjonujących zabrać sprzęt komputerowy po to, aby nie trzeba było palić                   

w tych lokalach z równoczesnym przekazaniem kluczy dla sołtysów, którzy będą nimi 

dysponowali.  Jeśli chodzi o nasze cztery świetlice, które działają idealnie to można je 

wspomóc, ale nie na zasadzie wchodzenia w ich zajęcia i sprawy organizacyjne lecz 
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wtedy gdy zajdzie taka potrzeba po to, aby nie zburzyć tego co mieszkańcy sobie już 

wypracowali.   

Radna Agnieszka Gajowniczek zaproponowała, aby podać jakieś terminy do których 

zapadną jakieś decyzje w sprawie świetlic.    

Radna Ewa Dudek powiedziała, że często mówi się, że świetlica w Jegławkach 

generuje duże koszty, a przecież jest to bardzo duży budynek, w którym znajduje się 

świetlica. Radna zapytała czy ktoś kiedykolwiek rozważał, aby część tego budynku 

wydzierżawić lub wynająć? Chodzi o to, że są osoby z zewnątrz poszukujące miejsc 

do prowadzenia rehabilitacji, a wiedząc, iż w naszej gminie nie jest rozpowszechniana 

żadna informacja na ten temat to nikt nas o to nie dopytuje.    

Wójt Gminy Srokowo Franciszek Andruszkiewicz powiedział, że w dniu dzisiejszym                    

o godzinie 18.00 w Jegławkach odbędzie się spotkanie w tej sprawie. 

Radny Piotr Dziadoń poprosił o to, aby przed podjęciem decyzji o szczegółową 

analizę takich kwestii  czy fundusze sołeckie mogą wspierać świetlice jeśli przejdą 

one pod GOK? Czy Gmina przekazuje świetlice dla GOK w formie darowizny czy 

wieczystego użytkowania bo innej możliwości nie ma. Kolejną rzeczą jest to, że 

w momencie prowadzenia świetlic przez instytucję kultury to tylko ona ma możliwość 

pobierania pieniędzy za wynajem, a nie gmina. Radny zapytał czy GOK będzie działał 

na nieprzekazanym mieniu?   

Sekretarz Gminy Małgorzata Chociełowska odpowiedziała, że tak. 

Radny Piotr Dziadoń ponownie poprosił o to, aby bardzo dokładnie przeanalizować 

sprawę przekazania świetlic dla instytucji kultury i aby była to przemyślana decyzja. 

Radny nie chciałby, abyśmy popełnili błąd, którego skutki będą później odczuwane.  

Przewodniczący Rady Gminy Aleksander Kamiński zaproponował ponowne 

przeanalizowanie wcześniejszej wersji statutu GOK i przedstawienie go radnym, aby 

później zająć się tą sprawą. 

Radna Agnieszka Gajowniczek powiedziała, że dzisiejsza dyskusja jest luźna                       

i niewiążąca w kwestii przekazania świetlic. Radna nie chce, aby zostało to odebrane 

tak, jakby radni chcieli doprowadzić do przekazania świetlic. Radni proszą 

o konkretne przeanalizowanie problemu i zaproponowanie jego rozsądnego 

rozwiązania, które ponownie będzie omawiane przez radę, która zgodzi się z tym lub 

nie.      

Przewodniczący Rady Gminy Aleksander Kamiński powiedział, że chodzi                       

o wypracowanie takiego stanowiska, które będzie zgodne z nakreślonym działaniem 

przez RIO.  
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Wójta Gminy Srokowo Franciszek Andruszkiewicz powiedział, że jeśli chodzi o budżet 

gminy to nie ma większego znaczenia czy działalność świetlic jest realizowana 

bezpośrednio przez urząd czy też przez GOK. Jeśli zadanie zostanie przekazane do 

GOK to razem ze środkami. Tutaj dopatrujemy się zwiększonej koordynacji zadań 

pod nadzorem instytucji kultury, ponieważ jej pracownicy są w lepszym stopniu do 

tego przygotowani. Zmiana statutu powinna być jeszcze przeanalizowana, ale patrząc 

na sąsiednie gminy to prawie we wszystkich przypadkach świetlice są przekazane                 

i nadzorowane przez instytucje kultury.    

Przewodniczący Rady Gminy Aleksander Kamiński zapytała Panią Skarbnik czy do 

końca marca jesteśmy w stanie podjąć jakąś decyzję  w tym temacie i ponownie 

podjąć temat na komisjach i sesji Rady Gminy? 

Skarbnik Gminy Małgorzata Cwalina powiedziała, że zmiany w budżecie zawsze są 

możliwe. Jeśli radni zadecydują, że świetlice będą przekazane do GOK to środki 

przeznaczone w budżecie w formie dotacji (która wcześniej zostanie odpowiednio 

wyliczona) na ten cel również. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński powiedział, że na 

komisjach w marcu wrócimy do tego tematu, a w dniu dzisiejszym radni nie będą 

głosowali nad przyjęciem informacji. W  związku z brakiem dalszej dyskusji 

Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt 8 i przeszedł do realizacji pkt 9 porządku 

obrad. 

Ad. pkt 9.  

Informacja merytoryczna dotycząca przygotowania do ferii zimowych dla 

dzieci i młodzieży (GOK, szkoła, stowarzyszenia, kluby). 

Przewodniczący Rady Gminy Aleksander Kamiński poprosił Dyrektora GOK               

w Srokowie Janusza Januszewskiego o krótką informację na temat przygotowania 

ferii zimowych dla dzieci i młodzieży (załącznik nr 9 do protokołu).  

Dyrektor GOK Srokowo Janusz Januszewski powiedział, że informacje o organizacji 

ferii zimowych były wcześniej upublicznione tak, aby wszyscy mogli się z nimi 

zapoznać. Dyrektor GOK przedstawił harmonogram zajęć, który przedstawiał  się 

następująco: 

Poniedziałek 22.01.2018 r.       

-godz. 10.00 – 11.00 – głośne czytanie bajek - biblioteka 

-godz. 11.00 – 12.00 / dzieci młodsze kl. 0 - III     - zabawy plastyczne, sala       

   lustrzana w Domu Kultury 

-godz. 12.00 -  13.00 /- zabawa z muzyką – gabinet muzyczny 

-godz. 15.30 -17.00 (dzieci i młodzież szkolna)- badminton, tenis stołowy, piłka  

   siatkowa, koszykówka – hala sportowa Śnieżka 
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-godz. 17.00 -20.30 (młodzież, dorośli) -tenis stołowy, piłka siatkowa, siłownia –  

   hala sportowa Śnieżka                                                                                               

Wtorek 23.01.2018 r. 

-godz. 10.00 – 11.00 – klocki lego dla wszystkich - biblioteka 

-godz. 11.00 -12.30- dzieci kl. I-III- gry i zabawy, piłka nożna- hala sportowa Szkoły  

  Podstawowej w Srokowie 

-godz. 12.30 -14.00 - kl. IV i starsi-piłka nożna - hala sportowa Szkoły Podstawowej  

  w Srokowie 

-godz. 15.30 -17.00 (dzieci i młodzież szkolna)- badminton, tenis stołowy, piłka  

  siatkowa, koszykówka- hala sportowa Śnieżka  

-godz. 17.00 -20.30 (młodzież, dorośli) -tenis stołowy, piłka siatkowa, siłownia –  

  hala sportowa Śnieżka                                                

Środa 24.01.2018 r. 

-godz. 7.00 – 17.00 - Wyjazd do Olsztyna – teatr lalek i papugarnia. Zgoda rodziców  

  na piśmie , zapisy do 19.01, ilość miejsc ograniczona, zbiórka w Domu Kultury                 

  na sali widowiskowej. 

-godz. 17.00 -20.30 (młodzież, dorośli) -tenis stołowy, piłka siatkowa, siłownia- sala  

  sportowa Śnieżka                                                

Czwartek     25.01.2018 r.               

-godz. 10.30 – 11.50  -/ dzieci  młodsze  kl.0-III  - Tworzymy papierowe zwierzątka  

  – sala lustrzana Domu Kultury 

-godz. 12.00 – 13.00    - Tworzymy Wielką Orkiestrę Instrumentalno - Wokalną –  

 gabinet muzyczny 

-godz. 11.00 -12.30- dzieci kl. I-III- gry i zabawy, piłka nożna- hala sportowa Szkoły  

  Podstawowej w Srokowie 

-godz. 12.30 -14.00 - kl. IV i starsi-piłka nożna - hala sportowa Szkoły Podstawowej  

  w Srokowie 

-godz. 15.30 -17.00 (dzieci i młodzież szkolna)- badminton, tenis stołowy, piłka  

  siatkowa, koszykówka- hala sportowa Śnieżka  

-godz. 17.00 - 20.30 (młodzież, dorośli) -tenis stołowy, piłka siatkowa, siłownia –  

  hala sportowa Śnieżka                                                

Piątek 26.01.2018 r. 

-godz. 11.00 – 13.00 – Wyjazd na lodowisko do Kętrzyna. Zgoda rodziców na  

 piśmie. Zapisy do 24.01. Ilość miejsc ograniczona. Zbiórka w sali widowiskowej  

 GOK. 

-godz. 15.30 -17.00  (dzieci i młodzież szkolna)- badminton, tenis stołowy, piłka   

 siatkowa,  koszykówka – hala sportowa Śnieżka 

-godz. 17.00 -20.30 (młodzież, dorośli) -tenis stołowy, piłka siatkowa, siłownia –  

  hala sportowa  Śnieżka      

Niedziela 28.01.2018 r. 

-godz. 13.00 – Międzygminny Przegląd Kolęd i Pastorałek - sala  widowiskowa Domu  

  Kultury                                                                                         

Poniedziałek 29.01.2018 r. 

-godz. 10.00 – 11.00 – głośne czytanie bajek – biblioteka 

-godz. 11.00 – 12.00 / dzieci młodsze kl. 0 - III     - zabawy plastyczne – sala  

  lustrzana  Domu Kultury 



20 

 

-godz. 12.00 – 13.00 / dzieci starsze – zabawy plastyczne – sala lustrzana 

-godz. 12.30 -  13.30 /- zabawa z muzyką – gabinet muzyczny 

-godz. 15.30 -17.00 (dzieci i młodzież szkolna)- badminton, tenis stołowy, piłka  

 siatkowa, koszykówka – hala sportowa Śnieżka 

-godz. 17.00-20.30 (młodzież, dorośli) -tenis stołowy, piłka siatkowa, siłownia –  

 hala sportowa Śnieżka                                                                                               

Wtorek  30.01.2018 r. 

-godz. 9.30 – Widowisko Teatralne w wykonaniu aktorów teatru Art-re z Krakowa –  

   „Kwiat paproci” 

-godz. 11.00 – 12.00 – Mały Artysta – zajęcia plastyczne 

-godz. 12.00 – 13.00 – tworzymy Wielką Orkiestrę Instrumentalno – Wokalną 

-godz. 11.00 -12.30- dzieci kl. I-III- gry i zabawy, piłka nożna- hala sportowa Szkoły  

  Podstawowej w Srokowie 

-godz. 12.30 -14.00 - kl. IV i starsi-piłka nożna - hala sportowa Szkoły Podstawowej  

  w Srokowie 

-godz. 15.30 -17.00 (dzieci i młodzież szkolna)- badminton, tenis stołowy, piłka  

  siatkowa, koszykówka- hala sportowa Śnieżka  

-godz. 17.00 -20.30 (młodzież, dorośli) -tenis stołowy, piłka siatkowa, siłownia -   

  hala sportowa Śnieżka                                                

Środa  31.01.2018 r. 

-godz. 11.00  - Wyjazd do kina. Zgoda rodziców na piśmie. Zgłoszenie do 25.01.  

  Ilość miejsc ograniczona. Zbiórka w sali widowiskowej GOK 

-godz. 15.30 -17.00 (dzieci i młodzież szkolna)- badminton, tenis stołowy, piłka  

  siatkowa, koszykówka- hala sportowa Śnieżka  

-godz. 17.00 - 20.30 (młodzież, dorośli) -tenis stołowy, piłka siatkowa, siłownia –  

  hala sportowa Śnieżka                                                

Czwartek  01.02.2018 r. 

-godz. 10.00 -11.00  - układamy klocki Lego – biblioteka 

-godz. 11.00 - 12.00 – dzieci młodsze kl. O-III - zabawy plastyczne 

-godz. 12.30 – 13.30 – dzieci starsze zabawy plastyczne 

-godz. 13.30 – 14.30 - Tworzymy Wielką Orkiestrę Instrumentalno -Wokalną 

   -  gabinet muzyczny 

-godz. 11.00 -12.30- dzieci kl. I-III- gry i zabawy, piłka nożna- hala sportowa   

  Szkoły Podstawowej w Srokowie 

-godz. 12.30 -14.00 - kl. IV i starsi-piłka nożna - hala sportowa Szkoły Podstawowej  

  w Srokowie 

-godz. 15.30 -17.00 (dzieci i młodzież szkolna)- badminton, tenis stołowy, piłka   

  siatkowa, koszykówka- hala sportowa Śnieżka  

-godz. 17.00 -20.30 (młodzież, dorośli) -tenis stołowy, piłka siatkowa, siłownia –  

  hala sportowa Śnieżka                                                

Piątek  02.02.2018 r. 

-godz. 11.00 – Zakończenie ferii – wyjazd na KULIG i ognisko do Kętrzyna – zgoda  

 rodziców na piśmie, zgłoszenia do 26. 01 

-godz. 15.30 -17.00 (dzieci i młodzież szkolna)- badminton, tenis stołowy, piłka  

  siatkowa, koszykówka- hala sportowa Śnieżka  

-godz. 17.00 -20.30 (młodzież, dorośli) -tenis stołowy, piłka siatkowa, siłownia –  
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   hala sportowa Śnieżka    

 

Przez okres ferii czynne będą; 

Biblioteka: poniedziałek, środa, czwartek i  piątek w godz. 8.00 – 16.00, a we wtorki 

10.00 – 18.00 

Wystawa interaktywna: od poniedziałku do piątku w godz. 9.00 - 16.00 

Sala klubowa (bilard, dvd, TV, gry stolikowe) od poniedziałku do piątku w god.10.00 

- 16.00 

Dyrektor GOK powiedział, że wszystkie zaplanowane działania są prowadzone. 

Największy problem był z obsadą pracowników ponieważ jedna osoba mająca                   

½ etatu zmieniła pracę, a pani bibliotekarka jest na zwolnieniu lekarskim od 

początku ferii. Jeśli chodzi o dojazdy dzieci to nie było żadnych problemów 

organizacyjnych, jak i technicznych. 

Przewodniczący Rady Gminy Aleksander Kamiński otworzył dyskusję. 

Radna Agnieszka Gajowniczek zapytała w jaki sposób analizowana jest ilość dzieci                

z terenu, które uczestniczą w zajęciach? W jaki sposób dojeżdżają na zajęcia dzieci              

z terenu, których rodzice rano wyjeżdżają do pracy i wracają późnym popołudniem? 

Czy takie dzieci mają zapewniony dowóz do Srokowa? 

Dyrektor GOK Srokowo Janusz Januszewski powiedział, że wszystkie dzieci, które 

zawsze uczestniczą w zajęciach organizowanych przez GOK są do nas przywożone 

przez rodziców i nie ma żadnych problemów z ich dojazdem. Dyrektor powiedział, że 

nie jest w stanie dodatkowo zająć się dowozem dzieci na zajęcia, a dodatkowo                    

w budżecie jednostki nie miał zabezpieczonych takich środków. Poza tym jeśli ktoś 

chce skorzystać z przedstawionej  przez GOK oferty zajęć to zawsze skorzysta.  

Radna Agnieszka Gajowniczek powiedziała, że zeszłoroczne ferie organizowane                   

w szkole pokazały, iż dowożenie dzieci z terenu ma sens, ponieważ chętnych było 

bardzo dużo dzieci, w tym w sporej części z terenu. Radna zapytała czy w ten sposób 

nie izoluje się dzieci, które mogłyby uczestniczyć w feriach, ale nie mają możliwości 

dojazdu na nie.  

Dyrektor GOK Srokowo Janusz Januszewski dodał, że stałe formy pracy 

organizowane dla dzieci nie były zbytnio oblegane, ale wszystkie organizowane na 

zapisy (wraz ze zgodami rodziców) wyjazdy były wręcz oblegane przez uczestników   

z 100% frekwencją. Oznacza to, że jak ktoś chce uczestniczyć to będzie, a rodzice 

sami dowożą dzieci.  

Radna Ewa Dudek powiedziała, że kilka lat wcześniej rodzice zgłaszali 

zapotrzebowanie na organizację ferii dla dzieci więc dwa lata z rzędu tygodniowe 

ferie zimowe były organizowane. Są szkoły, które organizują półzimowiska dla dzieci 

przy dofinansowaniu rodziców. Nauczyciele w takich szkołach nie zwracają uwagi na 

to, że jest to ich czas wolny. Możliwe, że przy odrobinie dobrej chęci można byłoby 
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poszukać środków na dofinansowanie czasu wolnego podczas ferii zimowych dla 

dzieci. 

Radna Regina Wieczorek powiedziała, że w Kętrzynie nauczyciel za pracę podczas 

tygodnia ferii otrzymywał 900 zł wynagrodzenia. Jeśli taka kwota byłaby 

zaproponowana dla nauczycieli to z pewnością znaleźli by się chętni do prowadzenia 

zajęć w czasie wolnym. 

Radna Agnieszka Gajowniczek powiedziała, że tygodniowy koszt zajęć dla dzieci              

w Kętrzynie wraz z wyżywieniem wynosi 100 zł od dziecka.                         

 
Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt 9, a następnie przed przystąpieniem do realizacji 
pkt 10 porządku obrad o godzinie 15.15 ogłosił przerwę, która trwała do godziny 15.26. 

 

 

Ad. 10.    

Podjęcie uchwał w sprawach: 

10.1. Przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Srokowo w 2018 

roku. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Aleksander Kamiński poprosił Zastępcę Wójta Gminy 

Marka Olszewskiego o wprowadzenie do projektu uchwały. 

Zastępca Wójta Gminy Marek Olszewski powiedział, że na Radę Gminy został 

nałożony obowiązek określenia w drodze uchwały corocznie do dnia 31 marca, 

programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt. W Programie określono między innymi: cele realizatorów i sposoby 

wykonania zadań związanych z realizacją nałożonych na Gminę zadań oraz wysokość 

przyznanych na ten cel środków finansowych zaplanowanych na całe przedsięwzięcie. 

Na 2018 rok zabezpieczono 49 tys. zł na realizację tego zadania  z czego większą 

część przeznaczymy na utrzymanie bezdomnych zwierząt w schronisku. W tym roku 

za pomocą środków masowego przekazu oraz  naszej strony internetowej będziemy 

starali się zwiększać działania na rzecz adopcji zwierząt, aby ograniczyć koszty gminy 

związane z przekazywaniem ich do schroniska. Oprócz psów mamy coraz większe 

problemy z kotami, które w coraz większych ilościach są umieszczane w schronisku            

w Pudwągach. „Program opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Srokowo w 2018 roku” został przekazany do 

zaopiniowania do Powiatowego Lekarza Weterynarii w Kętrzynie, Towarzystwa Opieki 

nad Zwierzętami Oddział w Kętrzynie oraz kół łowieckich: „Cyranka”, „Kaczor”, 

„Słonka” i „Daniel”. Opinie nie są wiążące, ale są ustawowo wymagane.   

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński otworzył dyskusję. 
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Radna Regina Wieczorek zapytała czy nie byłoby lepiej, abyśmy zastanowili się nad 

sterylizacją kotów. Uważa, że byłoby to lepsze i mniej kosztowne niż utrzymywanie 

ich w schronisku. 

Zastępca Wójta Gminy Marek Olszewski dodał, że współpracujemy z Towarzystwem 

opieki nad zwierzętami i pokrywamy koszty sterylizacji kotów, które przekazywane są 

do weterynarii oraz poddawane zabiegom. Dodatkowo gmina kupuje karmę                        

i przekazuje ją dla osób, które zajmują się bezdomnymi zwierzętami. Takie działania 

są podejmowane celem minimalizowania kosztów utrzymania zwierząt w schronisku.  

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński w  związku z brakiem 

dalszej dyskusji poprosił Wiceprzewodniczącą Rady Gminy Reginę Wieczorek                    

o odczytanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Srokowo                

w 2018 roku, a następnie poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Rada Gminy Srokowo w obecności 15 radnych jednogłośnie –   15 gł. „za”,  

0 gł. „przeciw”,   0 gł. „wstrzymujących się”  podjęła uchwałę                              

Nr XLV/245/18 Rady Gminy Srokowo  z dnia 31 stycznia 2018 r.                            

w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Srokowo                                 

w 2018 roku. 

Uchwała stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt 10.1, a następnie przystąpił do realizacji  
pkt 10.2 porządku obrad. 

 

10.2.  Przyjęcia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 

Gminy Srokowo. 

Przewodniczący Rady Gminy Aleksander Kamiński poprosił Zastępcę Wójta Gminy 

Marka Olszewskiego o wprowadzenie do projektu uchwały.  

Zastępca Wójta Gminy Marek Olszewski powiedział, że z dniem 1 lipca 2017 r. weszło 

w życie rozporządzenie Ministra Środowiska z dnia 29 grudnia 2016 r. w sprawie 

szczegółowego sposobu selektywnego zbierania wybranych frakcji odpadów, 

określające nowe wymogi w zakresie szczegółowego sposobu selektywnego zbierania 

wybranych frakcji odpadów oraz warunków spełniania wymogu selektywnego 

zbierania odpadów komunalnych; frakcji odpadów komunalnych podlegających 

obowiązkowi selektywnego zbierania, tj.: papieru, szkła, metali, tworzyw sztucznych     

i odpadów ulegających biodegradacji, ze szczególnym uwzględnieniem bioodpadów. 

Wobec powyższego zachodzi konieczność dostosowania dotychczasowego 

Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Srokowo do wymogów 

wskazanego rozporządzenia i podjęcia nowej uchwały w tym zakresie. Regulamin ten 
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podlega zaopiniowaniu przez Powiatowy Inspektorat Sanitarny (w dniu wczorajszym 

wpłynęło do nas pismo z odmową pozytywnego zaopiniowania). Opinia nie jest 

wiążąca, ale jest ustawowo wymagana. Wszelkie zapisy dotyczące częstotliwości 

odbioru odpadów oraz częstotliwości mycia pojemników jest zgodna z zapisami 

regulaminowymi w MZMGO w Giżycku, który podpisał umowę z firmą odbierającą 

odpady.  

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński otworzył dyskusję,                   

a w  związku z jej brakiem poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Piotra 

Dziadonia o odczytanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu utrzymania 

czystości i porządku na terenie Gminy Srokowo, a następnie poddał projekt uchwały 

pod głosowanie. 

Rada Gminy Srokowo w obecności 15 radnych jednogłośnie –   15 gł. „za”,  

0 gł. „przeciw”,   0 gł. „wstrzymujących się”  podjęła uchwałę                                 

Nr XLV/246/18 Rady Gminy Srokowo  z dnia 31 stycznia 2018 r.                           

w sprawie przyjęcia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na 

terenie Gminy Srokowo. 

Uchwała stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt 10.2, a następnie przystąpił do realizacji  
pkt 10.3 porządku obrad. 

 

10.3.  Ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt                           

w schronisku dla osób bezdomnych z Gminy Srokowo. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Aleksander Kamiński poprosił Panią Kierownik GOPS 

Srokowo Grażynę Jolantę Niedźwiedzką - Bień o wprowadzenie do projektu uchwały.  

Kierownik GOPS Srokowo Grazyna Jolanta Niedźwiedzka - Bień powiedziała, że do 

zadań własnych gminy o charakterze obowiązkowym należy schronienie, zapewnienie 

posiłku oraz niezbędnego ubrania dla osób tego pozbawionych. Na terenie naszej 

gminy mamy jedną osobę, która znalazła się w takiej sytuacji i musimy zapewnić jej 

schronienie w schronisku dla osób bezdomnych. Ustawa reguluje, że Rada Gminy 

ustala szczegółowe zasady odpłatności za schronisko. Załącznik do uchwały określa, 

że osoba posiadająca kryterium dochodowe osoby samotnie gospodarującej 

(określone w art.8 ust.1 pkt 1 ustawy z dnia 12 marca 2004r. o pomocy społecznej) 

poniżej 634 zł na osobę ma zapewniony pobyt w schronisku bezpłatnie.  

Radna Agnieszka Gajowniczek zapytała jaki jest miesięczny koszt utrzymania jednej 

osoby w schronisku? 
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Kierownik GOPS Srokowo Grażyna Jolanta Niedźwiedzka - Bień odpowiedziała, że jest 

to 775 zł. Jeśli dochód na 1 osobę przekracza 634 zł to w załączniku są dookreślone 

procentowo wysokości odpłatności od średniego miesięcznego kosztu pobytu.   

Przewodniczący Rady Gminy Aleksander Kamiński zapytał w jakim ośrodku znajduje 

się osoba bezdomna? 

Kierownik GOPS Srokowo Grazyna Jolanta Niedźwiedzka - Bień odpowiedziała, że               

w Sławoszach.  

Radna Agnieszka Gajowniczek zapytała czy była analizowana zależność między 

wartościami w tabeli czyli między kryterium dochodowym osoby samotnie 

gospodarującej, a wysokością odpłatności w procentach liczoną od wysokości 

średniego miesięcznego kosztu pobytu? 

Kierownik GOPS Srokowo Grazyna Jolanta Niedźwiedzka - Bień odpowiedziała, że tak 

bo jeśli kryterium dochodowe będzie wynosiło np. 650 zł to od tej kwoty będzie 

naliczana wartość 5% do odpłatności od tej osoby. 

Radna Agnieszka Gajowniczek zapytała czy jeśli dochód takiej osoby wyniesie 700 zł 

to ile będzie musiała zapłacić za pobyt i czy będzie to 50 zł?  

Kierownik GOPS Srokowo Grazyna Jolanta Niedźwiedzka - Bień odpowiedziała, że nie 

ponieważ obie tabele są od siebie zależne.  

Radna Agnieszka Gajowniczek zapytała czy w takim razie jeśli dana osoba ma dochód 

przekraczający I poziom dochodu mając 800 zł (łapie się na 5% dopłatę), przy 

miesięcznym pobycie w schronisku za np. 1000 zł to GOPS zapłaci za pobyt 950 zł,                

a ta osoba 50 zł?  

Kierownik GOPS Srokowo Grazyna Jolanta Niedźwiedzka - Bień odpowiedziała, że tak.  

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński w  związku z brakiem 

dalszej dyskusji poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Piotra Dziadonia                        

o odczytanie projektu uchwały w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia 

odpłatności za pobyt w schronisku dla osób bezdomnych z Gminy Srokowo,                       

a następnie poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Rada Gminy Srokowo w obecności 15 radnych jednogłośnie –   15 gł. „za”,  

0 gł. „przeciw”,   0 gł. „wstrzymujących się”  podjęła uchwałę                                 

Nr XLV/247/18 Rady Gminy Srokowo  z dnia 31 stycznia 2018 r.                           

w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt 

w schronisku dla osób bezdomnych z Gminy Srokowo. 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 
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Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt 10.3, a następnie przystąpił do realizacji  
pkt 10.4 porządku obrad. 

 

10.4.  Uchwalenie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Srokowo na 

lata 2018- 2023. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński poprosił Panią Skarbnik 

Małgorzatę Cwalina o wprowadzenie do projektu uchwały.  

Skarbnik Gminy Małgorzata Cwalina powiedziała, że uchwałę w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Srokowo na lata 2018-2023 podjęto dnia   

29 grudnia 2017 roku. Wersja papierowa tej uchwały nie zawierała błędu, ale 

podczas wysyłania jej przez system „BESTIA” w wersji elektronicznej omyłkowo 

przesłano tę wersję w formie „zmiany”, a nie „uchwalenia”. W związku z tym musimy 

ponownie podjąć tę uchwałę na nowo. Przy okazji  RIO zaproponowała, aby                        

z wykazu przedsięwzięć w WPF usunąć wszystkie zadania, które nie są rozpoczynane 

w 2017 roku lub latach wcześniejszych i kontynuowane przez lata kolejne ze względu 

na to, że powinno się planować na kolejne lata przedsięwzięcia już rozpoczęte                       

i mające ciągłość.     

O godzinie 16.00 obrady opuścili radni: Krzysztof Mróz i Krzysztof Mościcki                    

– stan 13 radnych. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński otworzył dyskusję. 

Radna Agnieszka Gajowniczek powiedziała, ze niepokoi ją fakt iż z wykazu 

przedsięwzięć wyrzucona zostaje rewitalizacja cmentarza. Czy to oznacza, że musimy 

pamiętać, że to zadanie zostało zniesione?   

Skarbnik Gminy Małgorzata Cwalina odpowiedziała, że jest zaskoczona taką decyzją 

RIO ponieważ przy projekcie uchwały nie było wniesionych żadnych uwag, a teraz 

dowiadujemy się, że jest to zagrożone dyscypliną finansów publicznych.  

Radna Agnieszka Gajowniczek zapytała czy wcześniej projekt był opiniowany przez 

RIO? 

Skarbnik Gminy Małgorzata Cwalina odpowiedziała, że tak. 

Radna Agnieszka Gajowniczek zapytała jakich zapisów nie ma w tej uchwale? 

Skarbnik Gminy Małgorzata Cwalina odpowiedziała, że musieliśmy wyrzucić Dom 

Kultury, cmentarz, w E- usługach nie podano tylko kwoty zadania, oświetlenie ulic 

oraz likwidacja wysypiska śmieci. 

Radna Agnieszka Gajowniczek zapytała dlaczego wyrzucono likwidację wysypiska 

śmieci?  
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Skarbnik Gminy Małgorzata Cwalina odpowiedziała, że nie została wyrzucona tylko 

wyjaśniono, że to zadanie związane jest z zawartą już umową. Jeśli chodzi                         

o cmentarz to stwierdzono, że są to dalekosiężne plany na które nie zostały 

poniesione żadne wydatki. 

Radna Agnieszka Gajowniczek powiedziała, że taki stan rzeczy zafałszowuje plan 

wydatków na następne lata i ciężko będzie się nam zorientować czy za kilka lat 

będzie nas stać na wykonanie danego zadania.  

Skarbnik Gminy Małgorzata Cwalina odpowiedziała, że zgadza się z wypowiedzią 

radnej. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński w  związku z brakiem 

dalszej dyskusji poprosił Wiceprzewodniczącą Rady Gminy Reginę Wieczorek                        

o odczytanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Srokowo na lata 2018-2023, a następnie poddał projekt uchwały 

pod głosowanie. 

Rada Gminy Srokowo w obecności 13 radnych jednogłośnie –   13 gł. „za”,  

0 gł. „przeciw”,   0 gł. „wstrzymujących się”  podjęła uchwałę                                 

Nr XLV/248/18 Rady Gminy Srokowo  z dnia 31 stycznia 2018 r.                           

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Srokowo                     

na lata 2018 – 2023. 

Uchwała stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt 10.4, a następnie przystąpił do realizacji  
pkt 10.5 i 10.6  porządku obrad. 

 

10.5.  Zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Srokowo na lata  

2018-2023. 

10.6.  Zmiany budżetu Gminy Srokowo na 2018 r. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński poprosił Panią Skarbnik 

Małgorzatę Cwalina o wprowadzenie do projektów uchwał.  

Skarbnik Gminy Małgorzata Cwalina powiedziała, że zmiany w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej polega na tym, ze po rozstrzygnięciu konkursu na projekt „E-usługi” 

wprowadzamy po stronie dochodów i wydatków dotację w kwocie 720 035,85 zł co 

jest ujęte w wykazie w WPF i wykazie przedsięwzięć.  

Jeśli chodzi o zmiany w budżecie to postronnie dochodów przyjmuje się skutki decyzji 

wojewody polegające na wprowadzeniu środków na wypłaty dodatków 

energetycznych za I kwartał - kwota 582,00 zł.  

Dokonuje się zmian  wydatków w Urzędzie Gminy, zmian polegających na przyjęciu 
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po stronie dochodów i wydatków  projektu "E-Gmina” - uruchomienie E-usług  

i poprawa dostępu do informacji przestrzennej w Gminie Srokowo". 

W szkole podstawowej dokonuje się przeniesień dostosowujących  zmianę sposobu  

zatrudnienia  psychologa w tej jednostce z umowy o pracę na umowę zlecenie. 

Dokonuje się zmian paragrafów w dochodach  GOPS dostosowując plany  do potrzeb 

tej jednostki  oraz przyjmuje się po stronie wydatków środki na wypłaty dodatków 

energetycznych. 

W Planie przychodów i kosztów samorządowych zakładów budżetowych na 2018r. 

dokonuje się zmiany stanów środków obrotowych po zamknięciu roku 2017.                                                                                                        

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński otworzył dyskusję. 

Radny Piotr Dziadoń poprosił o sprawdzenie załącznika nr 7, w którym jest 

przewidywane wykonanie na 2017 r., a powinno być w 2018 r. 

Skarbnik Gminy Małgorzata Cwalina odpowiedziała, że nie powinno być tego 

załącznika do tej uchwały – to jest pomyłka. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński w  związku z brakiem 

dalszej dyskusji poprosił Wiceprzewodniczącą Rady Gminy Reginę Wieczorek                        

o odczytanie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Srokowo na lata 2018-2023, a następnie poddał projekt uchwały pod 

głosowanie. 

Rada Gminy Srokowo w obecności 13 radnych jednogłośnie –   13 gł. „za”,  

0 gł. „przeciw”,   0 gł. „wstrzymujących się”  podjęła uchwałę                                 

Nr XLV/249/18 Rady Gminy Srokowo  z dnia 31 stycznia 2018 r.                           

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Srokowo                     

na lata 2018 – 2023. 

Uchwała stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński poprosił 

Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Piotra Dziadonia o odczytanie projektu uchwały 

w sprawie zmiany budżetu Gminy Srokowo na 2018 rok, a następnie poddał projekt 

uchwały pod głosowanie. 

Rada Gminy Srokowo w obecności 13 radnych jednogłośnie –   13 gł. „za”,  

0 gł. „przeciw”,   0 gł. „wstrzymujących się”  podjęła uchwałę                              

Nr XLV/250/18 Rady Gminy Srokowo z dnia 31 stycznia 2018 r.                          

w sprawie zmiany budżetu Gminy Srokowo na 2018 r. 

Uchwała stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt 10.5 i 10.6, a następnie przystąpił do realizacji                     
pkt 11 porządku obrad.  
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Pkt 11. 
Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński w związku z brakiem 

złożonych interpelacji i zapytań radnych zamknął pkt 11 porządku obrad i przystąpił 

do realizacji pkt 12. 

 
Pkt 12. 
Wolne wnioski, informacje, oświadczenia. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński poprosił o składanie 

wniosków, informacji i oświadczeń. 

1.Radna Agnieszka Gajowniczek zapytała o kosze na śmieci po zmianie systemu ich 

segregacji, a dokładnie czy prawdą jest to, że każdemu zostanie zostawiony tylko 

jeden kosz na śmieci? Radna poprosiła o wyjaśnienie tej sprawy ponieważ worki 

pozostawiane na posesjach gdzie znajdują się zwierzęta generują problemy. Czy 

udało się coś zrobić w kwestii utwardzenia miejsca pod koszami na śmieci przy ulicy 

Kętrzyńskiej? 

Zastępca Wójta Gminy Marek Olszewski odpowiedział, że nie mamy jeszcze 

robotników na roboty publiczne.  

Radna Agnieszka Gajowniczek zapytała kiedy będą zatrudnienia?  

Zastępca Wójta Gminy Marek Olszewski odpowiedział, że jeszcze nie wiemy, a roboty 

publiczne rozpoczną się nie wcześniej niż w kwietniu i wtedy to miejsce będzie 

poprawione. 

Radna Agnieszka Gajowniczek zapytała jak będzie wyglądała sprawa z koszami na 

śmieci?   

Wójt Gminy Srokowo Franciszek Andruszkiewicz odpowiedział, że kto w sposób 

selektywny gromadzi odpady to ma je wrzucać do worków i jeden pojemnik na 

odpady zmieszane.  

Radna Agnieszka Gajowniczek poprosiła o przekazanie informacji dla mieszkańców 

ponieważ ludzie nie wiedzą jak w końcu będzie wyglądała ta sytuacja.  

Radna Ewa Dudek powiedziała, że już na komisjach było mówione, iż odbieranie 

plastików raz w miesiącu to zdecydowanie za rzadko. Na terenie naszej gminy są 

zakłady, które mają duże ilości takich odpadów, a nie każdy ma gdzie je 

przetrzymywać.  

Radna Agnieszka Gajowniczek uważa, że najlepszym rozwiązaniem byłoby 

zorganizowanie w Srokowie spotkania z przedstawicielem MZMGO w Giżycku, aby 
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mieszkańcy mogli się dopytać o wszelkie sprawy związane z nowym sposobem 

segregacji i odbioru odpadów. Radna wnioskuje o takie spotkanie oraz                             

o wcześniejsze poinformowanie o nim mieszkańców.    

2.Radna Ewa Dudek poprosiła po raz kolejny o naprawę drogi w kierunku na Wysoką 

Górę tam gdzie mieszka osoba niepełnosprawna poruszająca się na wózku 

inwalidzkim. Radna zapytała czy w momencie polepszenia się warunków 

atmosferycznych droga na Wysoką Górę będzie poprawiona? 

Zastępca Wójta Gminy Marek Olszewski odpowiedział, że tak. 

3.Radna Ewa Dudek powiedziała, że kolejną pilną sprawą jest naprawa drogi na 

Pieczarki, która w ogóle nie jest przejezdna. Mieszkańcy tego terenu kilkukrotnie 

pisali i zgłaszali swoje  problemy, ale bezskutecznie. W tej sprawie odbędzie się                

w najbliższy poniedziałek spotkanie w urzędzie. Radna zapytała, kto będzie w nich 

uczestniczył z ramienia urzędu?  

Zastępca Wójta Gminy Marek Olszewski odpowiedział, że rozmawiał w tej sprawie                  

z jednym z mieszkańców, ale sprawa nie jest prosta. Z panem Wójtem będą 

uczestniczyli w spotkaniu. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński zaprosił wszystkich 

radnych chętnych do prowadzenia rozmów.  

4.Radna Ewa Dudek zapytała kiedy będzie ogłoszony nowy program na budowę 

przydomowych oczyszczalni ścieków? 

Zastępca Wójta Gminy Marek Olszewski odpowiedział, że planowany jest termin, aby 

na początku marca ogłosić nabór wniosków, ale z przedłużeniem terminu składania 

wniosków. Wcześniej termin wynosił jeden miesiąc, a teraz przedłużymy go do końca 

kwietnia. 

Przewodniczący Rady Gminy Aleksander Kamiński przekazał, że wpłynęło do biura 

Rady zaproszenie od Pani Senator Małgorzaty Kopiczko na promocję albumu „Miejsca 

kultowe powiatu kętrzyńskiego – Zabytkowe Obiekty Sakralne” w dniu 6 lutego 

2018r. o godz. 13.00 w Starostwie Powiatowym w Kętrzynie. 

 

 
Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt 12. i  przystąpił do realizacji pkt 13. 

porządku obrad. 
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Pkt 13. 
Zakończenie obrad XLV sesji Rady Gminy Srokowo. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Aleksander Kamiński wypowiadając formułę            
„Wobec wyczerpania porządku obrad zamykam posiedzenie XLV sesji Rady Gminy 
Srokowo”  po czym o godz. 17.10 zamknął obrady sesji. 
 
Na tym protokół zakończono i podpisano. 
 
Zgodnie z § 45 ust.2 Statutu Gminy Srokowo przebieg sesji został zarejestrowany, a zapis jest przechowywany 
do czasu przyjęcia protokołu przez radę. 
 
Protokół obejmuje 31 stron i 15 załączników. 
 
 
 

 

 
 
 
 
 
                                                                                 Przewodniczący Rady Gminy                                                                   
                                                                                       Aleksander Kamiński 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Protokół sporządziła:   
   Olga Szostek 


